
Про медицину — 
досконально і відверто
Інтерв'ю із заступниками начальника МСЧ-5 Зоєю Магеррамовою та Володимиром Кулішем

— Нинішній бюджет медици
ни називають бюджетом вижи
вання. Складається враження, 
що про медицину в Україні 
просто забули...

Зоя Магеррамова:
— В нашій медсанчастині така 

ж ситуація, як і по інших лікуваль
них закладах. Фінансування в 
порівнянні з минулим роком нам 
зменшили. Затвердили 37% від 
потреби, це всього 19 млн. грн. 
замість 51. В минулому році ми 
отримали 52% від потреби, Є 
статті, які наповнені лише від 3 до 
45%. Зовсім не виділено коштів 
на придбання медичного облад
нання, інвентарю, канцтоварів, 
ремонт та технічне оснащення,

відрядження — тобто це все лягає 
на плечі медсанчастини. Ми їх по
винні заробити за рахунок плат
них послуг.

— Чи вистачає коштів на ви
плату заробітної плати?

Зоя Магеооамова:
— На початку року була 

заборгованість по зарплаті. За 
січень і лютий медпрацівники вже 
отримали її в повному обсязі

— Які антикризові заходи 
передбачені медико-санітар- 
ною частиною?

Зоя Магеррамова:
— З урахуванням кризи, у 2009 

році нам доведеться відмовитися 
від багатьох речей, які збиралися 
реалізувати цього року, а саме: 
придбання медичного обладнан
ня, поновлення апаратної бази 
тощо. Розроблений план заходів, 
спрямований на жорстку 
економію по всім існуючим 
статтям кошторису

— Як вплине це на якість ме
дичної допомоги славутчанам?

Зоя Магеррамова:
— В попередні роки ми могли 

хоча б частково забезпечити 
людей усім необхідним для про
ведення лікування. Зараз ситу
ація погіршується. Але будемо 
намагатися максимально надава
ти якісні медичні послуги жите
лям міста. На сьогоднішній день 
це ні в якому разі не повинно 
вплинути на рівень надання 
медичних послуг.

— Зрозуміло, що одним із 
основних чинників функціону

вання системи охорони здо
ров'я є оптимальне забезпе
чення її кваліфікованими кад
рами.

Зоя Магеррамова:
— Як і минулого року, кадрове 

забезпечення не змінилось. Тоб
то всі основні позиції закриті ліка
рями. Є окремі питання по 
вузькопрофільним спеціалістам, 
які можуть вирішуватися з 
наданням цим фахівцям певних 
соціальних гарантій.

— Надання платних медич
них послуг є додатковим дже
релом фінансування будь- 
якого закладу. В той же час 
пацієнт, отримавши консти
туційне право на безкоштовну 
медичну допомогу, залишає за 
собою право обурюватися, 
підраховувати, скільки кошту
вало йому лікування, шукати 
винного і т.д. Що з цього при
воду ви можете повідомити 
славутчанам?

Володимир Куліш :
— Є дві постанови Кабміну, 

№ 955 і № 989 від липня 2002 року. 
До цього була постанова № 1138 
від 1997 року, якою в Україні 
вперше вводилися платні послу
ги. Після цього Конституційний 
суд припинив її до вирішення пи
тання, що таке медична допомо
га, що таке платні послуги. Ці дві 
постанови розділяють: 955 — це 
гарантована державою безкош
товна медична допомога, а 989 — 
це перелік платних медичних по
слуг, що можуть надаватися в ко

мунальних і державних лікарня
них закладах.

В перелік безоплатної ме
дичної допомоги входять такі 
послуги:

- швидка невідкладна медична 
допомога в станах, що загрожу
ють життю;

амбулаторно-поліклінічна 
лікувальна допомога, диспансер
ний огляд і т.д.;

- стаціонарна медична допо
мога при невідкладних станах, а 
також невідкладна медична допо
мога — вагітним, породіллям та 
хворим з направленням лікарня
них комісій;

- стоматологічна допомога при 
невідкладних станах, а в повному 
обсязі - вагітним, породіллям,
інвалідам, пенсіонерам, дітям та 
матерям, що мають дітей до З 
років;

- направлення на санаторно- 
курортне лікування інвалідів, 
дітей, що знаходяться на диспан
серному обліку і мають показники 
для лікування по профілю;

- лікарняно-експертні виснов
ки.

-  А що ж відноситься до 
платних медичних послуг?

Володимир Куліш :
-  Платними є 33 види медич

них послуг, це всі види медо
глядів, за виключенням дитячих 
оглядів до 18 років, дуже велика 
кількість фізіотерапевтичних про
цедур, в тому числі всі види маса
жу; діагностичні обстеження за 
бажанням клієнта без направлен

ня лікаря. Тоді пацієнт може сам 
заплатити в касу і пройти обсте
ження.

— Славутчани запитують: 
стоматологічна допомога 
дітям в Славутичі платна чи бе
зоплатна?

Володимир Куліш:
— У СМСЧ-5 вона безоплатна, 

але в приватних кабінетах, зви
чайно, платна.

— Якщо у жителів міста ви
никатимуть питання з надання 
медичних послуг, за якими те
лефонами вони можуть отри
мати роз'яснення?

Володимир Куліш :
— Можна зателефонувати за

ступникам начальника СМСЧ-5 по 
телефонах: 2-30-20 (Зоя Іванівна 
Магеррамова) і 2-15-95 (Володи
мир Борисович Куліш).

— Дякую за розмову.
Бесіду вела 

Людмила ЛЮБИВА, 
завідуюча Центром інформації


